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Pytanie wymagające odpowiedzi ustnej O-0170/2010
do Komisji
art. 115 Regulaminu PE
Nadja Hirsch, Renate Weber, Cecilia Wikström, Louis Michel, Sonia Alfano, Stanimir Ilchev, 
Nathalie Griesbeck, Jan Mulder
w imieniu grupy ALDE

Przedmiot: Przekazywanie informacji na temat kosztów finansowych poniesionych w związku z 
procedurą rozpatrywania wniosków o udzielenie azylu w państwach członkowskich

Sprawozdanie Komisji dla Parlamentu Europejskiego i Rady dotyczące stosowania dyrektywy 
2005/85/WE z dnia 1 grudnia 2005 r. w sprawie ustanowienia minimalnych norm dotyczących 
procedur nadawania i cofania statusu uchodźcy w państwach członkowskich zostało przedstawione w 
dniu 8 września 2010 roku.

W sprawozdaniu tym w sposób wyraźny stwierdzono konieczność przekształcenia dyrektywy z roku 
2005.

Istnieją ogromne różnice w procedurach wdrażanych przez poszczególne państwa członkowskie, 
czego skutkiem są rozbieżne wyniki w zakresie jakości przyjmowania osób ubiegających się o azyl.

W sprawozdaniu podkreślono również fakt, iż przedpłata wydatków, która ma na celu poprawę jakości 
procesu decyzyjnego w pierwszej instancji, pozwoliłaby w ostatecznym rozrachunku zmniejszyć 
koszty związane z funkcjonowaniem systemu. Dzięki inwestowaniu w proces decyzyjny w pierwszej 
instancji, jak zaproponowano w przekształceniu, możliwe byłoby – już na wczesnym etapie – 
wskazanie osób, które kwalifikują się do objęcia ochroną międzynarodową oraz osób, które nie 
kwalifikują się do objęcia taką ochroną. Pozwoliłoby to państwom członkowskim na znaczne 
obniżenie wydatków związanych z pomocą, jakiej należy udzielić na mocy przepisów obecnie 
obowiązującej dyrektywy. Osoby korzystające z ochrony międzynarodowej miałyby również 
możliwość szybszej integracji z krajem-gospodarzem i wniesienia wkładu w gospodarkę tego kraju.

Podczas posiedzenia technicznego, które odbyło się 29 września, Komisja przyznała, że nie posiada 
konkretnych informacji od państw członkowskich na temat kosztów finansowych (udostępnianie 
tłumaczy ustnych, świadczenie pomocy prawnej, itp.) ponoszonych w wyniku stosowania przepisów 
dyrektywy z 2005 roku.

Jednakże posiadanie informacji na temat wspomnianych kosztów jest niezwykle istotne, gdyż 
umożliwia przygotowanie rzetelnych i precyzyjnych szacunków środków, jakie w perspektywie 
długoterminowej będzie można zaoszczędzić, dzięki dokonaniu przekształcenia dyrektywy.

Czy Komisja może zobowiązać się do sporządzenia analizy porównawczej wspomnianych kosztów?

Przedłożone: 20.10.2010
Przekazane: 22.10.2010
Termin na udzielenie odpowiedzi: 29.10.2010


